
 

 

 

Referat 
Skolebestyrelsesmøde 

 

Sted: Valdemarskolen 

Tid: Mandag 7. oktober 2019 kl. 19.00-20.45 

 

 

 

Indkaldte:  

 
Henrik Boelsgaard, Helle Philipsen, Stine Bønløkke, Louise Haugsted, Inger Kristensen 

Jeanette Kæseler, Helle Krogh, Hanne Raahauge, Lone Raben, Lene Pedersen og Betina 
Folke 

Afbud:  Stine Bønløkke, Helle Phillipsen og Lene Pedersen.  

Fraværende: Henrik Boelsgaard og Inger Kristensen                         

 Dagsorden:  
 

Velkomst og præsentation ved Formanden 

 

52/2019 Til godkendelse: Dagsorden og referat fra sidste møde 

Ad.  Godkendt. 

 

53/2019 Til debat: Evaluering af flytningen fra Sønderager 70 til Valdemarsvej 347 i august –  

herunder ombygningen af skolen. (30 minutter) 

Ad. Større grad af brugerinddragelse en anden gang vil være kærkomment. Det var meget udford-  

rende for afd. Sønderager at flytte, mens der var elever. Sønderager kom fra større lokaler end de 

lokaler, de flyttede ind i, og det gjorde det vanskeligt. Forældre til elever i udskoling har mærket 

minimalt til flytteprocessen. Indskoling begynder at mærke respons fra deres elever. Eleverne har    

haft ”skoven” de kunne gå ind i, og det er der ikke mulighed for på Valdemarsvej. De mangler uden- 

oms plads til indskolings- og mellemtrinseleverne. I forhold til forberedelsestid for kollegerne i afd. 

indskoling, mellemtrin og udskoling, har alle fået en hjemmearbejdsdag, som erstatning for den 

manglende forberedelsesmulighed i uge 32. Der er store roser til alle pedeller for et gnidningsfrit 

samarbejde. 

Jeanette spørger ind til de ledige lokaler, der bliver når UngHerning flytter i uge 8. Betina svarer, at    

det skal hun mødes med Sven Nørgaard om. Hanne fortæller, at der er udfordringer med 2 kulturer   

der mødes herunder udfordringer vedr.  

- Vikardækning 

- Adgang til Educa, hvor de tidligere har haft adgang til materialer vedr. dem selv som 

medarbejder og har været vant til at få en sms, når de skulle være vikar 

- Kalender i intra, som jo lukkes i uge 43, er ikke taget i brug  

- Afd. Sønderager har været vant til åbne depoter, og her er ikke alle depoter åbne (eks. 

batterier). Vi vil se hvordan det kan ændres.   

-  

54/2019 Til orientering: Suppleringsvalg af skolebestyrelsesmedlem (10 minutter) 

Ad. Mandag den 30.09 var der suppleringsvalg til skolebestyrelsen, hvor der udover Jeanette var én     

enkelt forældre tilstede.  Der forventes dog mindst to kandidater.  

 

55/2019 Til orientering: Budget og regnskab (15 minutter) 



Ad. Jf. budgetforliget har skolen fået 2,6 mil. til udearealerne fordelt over 2 år. Bestyrelsens 

ansøgning var på 950.000.  

Vi får fra uge 43 en fysioterapeut 3 dage om ugen – Anja, hvis stilling som konsulent bliver omlagt til 

børnetimer.  Det vil komme specielt elever i afd. B og C til gode. Betina vil snarest afholde møde med 

hende for nærmere planlægning af børnetimerne.  

Vi får 4,3 mil. i 2019 som et éngangsbeløb, så vores merforbrug bliver mindre end forventet. I 

begyndelsen af december forventer Betina at have et overblik over, hvordan vores årsregnskab er.  

Afd. IND, Mellem og UDskoling er nervøse for, om der kommer en personalereduktion grundet det 

faldende elevtal.  Dette er man dog fra de tidligere to matrikler vant til.  

 

Betina forventer i november at få budgettallet for 2020. 

 

56/2019 Opfølgning på udfordringer med Taxa kørsel ved Øst. (10 minutter) 

Ad. Der er kommet skilte op, der henviser til Øst og Vest. Der er også blevet købt skilte til 

indgangsdørene til alle afdelinger.  

Når UngHerning flytter ud, kommer der skilt op ved glasindgangen, der fortæller, at det er indgang  

til Valdemarskolen. Generelt gå det godt med Taxa kørsel. 

 

57/2019 Nyt fra forældre og skole: (20 minutter) 

Nyt fra medarbejderrepræsentanter  

Hanne fortæller, at hun hører, at det kan være svært at få afholdt pause. 

I afd. Ind, Mellem og Ud er der medarbejdere, der har fået andet arbejde, og deres stillinger bliver 

 ikke genbesat – grundet det faldende elevtal. 

Nyt fra formanden 

Ad. Jeanette spørger ind til stormøde (fælles skolemøde med deltagelse fra forvaltningen), og det   

følger Betina op på onsdag den 09.10. 

Nyt fra forældrerepræsentanter 

Ad. Jeanette har fået en forespørgsel vedr. klassekasser. Det forlyder, at klassekasserne ikke må    

bruges til det, personalet ønsker. Det er ikke korrekt. Det er forældre, der administrer  

klassekasserne, og Bestyrelsen har ikke lavet principper for kost eller sundhed.  

Nyt fra ledelsen  

Ad. Vi har pr. 01.11 ansat Maibritt Sander som ny afdelingsleder. Maibritt har været specialkonsu-    

lent i Ringkøbing-Skjern Kommune.  

I uge 43 starter AULA. Aula app kan downloades til telefonen.  

Der er feriepasning i uge 42, med få børn i afd. Ind, Mellem og Ud. Afd. A, B, C og D har omkring 60 

elever. 

 Vores 2 ældste busser sælges, da omkostningerne til almindelig drift, vedligeholdelse og syn er 

uforholdsmæssig høje. Skolen planlægger at købe en ny bus.  

 

58/2019 Evt. (5 minutter) 

Ad. Næste møde (onsdag den 20. november kl. 17.00-19.30) står i værdigrundlagets tegn. Der vil 

være en let forplejning. Vær obs på at vi på mødet i går talte om den 21. som næste mødedato. Det er 

den 20. der er korrekt dato. 
 

Referent: Lone Raben 

 


